
 

MINISTERSTVO ŽIVOTNÍHO  PROSTŘEDÍ 
100 10  PRAHA 10 – VRŠOVICE, Vršovická 65 

 
 
 V Praze dne 26. 9. 2012 
 Č.j.: 88470/ENV/12 

 

ZÁPIS 
 

z veřejného projednání posudku a současně dokumentace podle ustanovení § 17 zákona 
č. 100/2001 Sb., o posuzování vlivů na životní prostředí a o změně některých souvisejících 

zákonů (zákon o posuzování vlivů na životní prostředí), ve znění pozdějších předpisů 
(dále jen „zákon“) a § 4 vyhlášky Ministerstva životního prostředí č. 457/2001 Sb., o odborné 
způsobilosti a o úpravě některých dalších otázek souvisejících s posuzováním vlivů na životní 

prostředí (dále jen „vyhláška“), k záměru 

 
„Stanovení dobývacího prostoru Ejpovice a pokračování 

hornické činnosti na výhradním ložisku žáruvzdorných jílů 
ostatních Kyšice - Ejpovice v dobývacím prostoru Ejpovice“ 

 
konaného dne 18. 9. 2012 v kulturním sále Hostince U Salcmanů, 

Ejpovice 27, 337 01 Ejpovice, od 15 hodin. 
 
I.  ZÁKLADNÍ ÚDAJE 

1. Průběh posuzování před veřejným projednáním  

• Proces EIA byl zahájen na základě předloženého oznámení záměru zpracovaného dle 
přílohy č. 3 zákona. Oznámení záměru bylo na MŽP předloženo dne 9. 2. 2011. 

• Zjišťovací řízení bylo zahájeno dne 24. 2. 2011 rozesláním oznámení záměru 
dotčeným územním samosprávným celkům a dotčeným správním úřadům 
ke zveřejnění a vyjádření. 

• Dne 19. 4. 2011 byl vydán závěr zjišťovacího řízení, kterým bylo oznámení uznáno 
za dokumentaci vlivů záměru na životní prostředí (dále jen „dokumentace“). Zároveň 
příslušný úřad stanovil, že s ohledem na obdržená vyjádření k záměru v rámci 
zjišťovacího řízení je třeba jako podklad pro zpracování posudku o vlivech záměru 
na životní prostředí doplnit dokumentaci o uvedené oblasti.  

• Doplnění dokumentace bylo příslušnému úřadu předloženo dne 25. 4. 2012. 

• Dne 18. 5. 2012 byl pověřen zpracovatel posudku o vlivech záměru na životní 
prostředí (dále jen „posudek“). 

• Na základě oznámení uznaného za dokumentaci, doplnění dokumentace a všech 
podaných vyjádření byl zpracován oponentní posudek.  

• Zpracovaný posudek obdrželo MŽP dne 27. 7. 2012. 

• Dne 8. 8. 2012 byl posudek rozeslán dotčeným územním samosprávným celkům 
a dotčeným správním úřadům ke zveřejnění a vyjádření.  
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• Dopisem ze dne 5. 9. 2012 rozeslalo MŽP pozvánku na veřejné projednání posudku 
a současně dokumentace dotčeným územním samosprávným celkům ke zveřejnění.  

2. Místo a čas veřejného projednání 

Veřejné projednání posudku a současně dokumentace ve smyslu § 17 zákona 
se uskutečnilo dne 18. 9. 2012 od 15 hodin v kulturním sále Hostince U Salcmanů, 
Ejpovice 27, 337 01 Ejpovice 

3. Řízení veřejného projednání 

Řízením veřejného projednání byla pověřena (dle § 4 odst. 2 vyhlášky) Ing. Lucie 
Semerádová, referent oddělení metodiky a projektové EIA, odboru posuzování vlivů 
na životní prostředí a integrované prevence. Na jednání byla za MŽP přítomna také 
Ing. Kateřina Pekárková, vedoucí oddělení metodiky a projektové EIA téhož odboru. 

4. Předmět veřejného projednání 

Předmětem veřejného projednání bylo oznámení uznané za dokumentaci, doplnění 
dokumentace, posudek, vyjádření dotčených územních samosprávných celků a dotčených 
správních úřadů a vyjádření veřejnosti, občanských sdružení a iniciativ k posouzení vlivů 
záměru „Stanovení dobývacího prostoru Ejpovice a pokračování hornické činnosti 
na výhradním ložisku žáruvzdorných jílů ostatních Kyšice - Ejpovice v dobývacím prostoru 
Ejpovice“ na životní prostředí. 

5. Účastníci veřejného projednání 

Na veřejném projednání zastupovali jednotlivé strany: 

oznamovatele, společnost Ing. Ladislav Matoušek (generální ředitel, jednatel  
LB MINERALS s.r.o.  firmy)  
 Ing. Zdeněk Zima (ředitel výrobní jednotky Plzeňsko) 
 Ing. Jan Sutnar (závodní lomu výrobní jednotky 

Plzeňsko) 

zpracovatelku dokumentace  RNDr. Ludmila Morvicová 

zpracovatele posudku   Ing. Pavel Varga 

Plzeňský kraj    nezúčastnil se 

Statutární město Plzeň  nezúčastnil se 

Obec Kyšice    Mgr. Martina Beranová, místostarostka obce 

Obec Ejpovice    pan Josef Veselý, místostarosta obce 

Krajský úřad Plzeňského kraje nezúčastnil se 

Magistrát města Plzně   nezúčastnil se 

Městský úřad Rokycany nezúčastnil se 

Krajská hygienická stanice RNDr. Jana Durasová, vedoucí odd. hygieny obecné 
Plzeňského kraje se sídlem v Plzni  a komunální územního pracoviště Rokycany Krajské 

hygienické stanice Plzeňského kraje se sídlem v Plzni 
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Česká inspekce životního prostředí  Ing. Leoš Urbánek, vedoucí oddělení ochrany lesa  
Oblastní inspektorát Plzeň    

Obvodní báňský úřad nezúčastnil se 

pro území kraje Plzeňského  
a Jihočeského    

Ministerstvo zemědělství, odbor nezúčastnil se 
hospodářské úpravy a ochrany lesů 

Ministerstvo životního prostředí  z účasti se omluvil 

odbor výkonu státní správy IV 

Veřejného projednání se zúčastnili taktéž zástupci veřejnosti. Veřejného projednání 
se zúčastnilo celkem přibližně 70 osob. 

6. Program veřejného projednání 

1. Úvod 

2. Vystoupení zástupců jednotlivých stran 

3. Diskuse 

4.  Závěr 

 

II. PRŮBĚH VEŘEJNÉHO PROJEDNÁNÍ 

Veřejné projednání zahájila Ing. Lucie Semerádová (MŽP). V úvodu seznámila přítomné 
s programem veřejného projednání, představila zástupce jednotlivých stran a provedla 
časovou rekapitulaci jednotlivých kroků projednávaného záměru v procesu posuzování vlivů 
na životní prostředí (dále jen „proces EIA“). 

V druhé části veřejného projednání vystoupili, v souladu s programem veřejného 
projednání, zástupci jednotlivých stran. 

Zástupce oznamovatele, Ing. Jan Sutnar, podrobně pohovořil o projednávaném záměru, 
seznámil přítomné s technickým provedením záměru i s následnou rekultivací lokality 
po provedené těžbě. Situaci nastínil pomocí prezentace a mapových podkladů. 

Zpracovatelka dokumentace, RNDr. Ludmila Morvicová, nejprve uvedla zpracovatele 
jednotlivých odborných dílčích studií a prezentovala výsledky jednotlivých studií obsažených 
v dokumentaci, především nastínila možné vlivy záměru na zdraví obyvatel a současně 
pohovořila i o imisní a hlukové situaci.  

Ing. Pavel Varga, jako zpracovatel posudku, stručně zhodnotil provedení dokumentace 
záměru a současně uvedl své závěry, resp. konstatoval, že v souvislosti s projednávaným 
záměrem byly řešeny kumulativní vlivy záměru a uvedl, že životní prostředí jako celek 
nebude zatíženo nad únosnou míru. Závěrem, z hlediska přijatelnosti vlivů na životní 
prostředí, navrhl vydání souhlasného stanoviska za předpokladu, že budou respektovány 
podmínky uvedené v návrhu stanoviska.  

Následně Ing. Lucie Semerádová vyzvala zástupce dotčených územně samosprávných 
celků a dotčených správních úřadů, aby se vyjádřili k tomu, jak posudek vypořádal jejich 
připomínky k oznámení uznanému za dokumentaci a aby uplatnili případná vyjádření 
k závěrům posudku, doplnění dokumentace a návrhu stanoviska příslušného úřadu.  

Zástupkyně obce Kyšice místostarostka Mgr. Martina Beranová uplatnila připomínku 
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týkající se dopravy vytěžené suroviny. Následně vystoupil místostarosta obce Ejpovice pan 
Veselý, který v souvislosti se záměrem a souvisejícími dobývacími prostory hovořil o kvalitě 
bydlení, zavážení lokality po těžbě energostabilizátem, výsadbě zeleného pásu, vykoupení 
pozemků a navýšení dopravy. Dále vystoupil pan Vladimír Bernášek, zastupitel obce 
Ejpovice, který komentoval problematiku dopravy a prašnosti, zavážení DP Kyšice popílkem 
a výsadbu zeleného pásu. Následně vystoupil zastupitel obce Ejpovice, Ing. Stanislav 
Rampas, který připomněl skutečnosti související s DP Kyšice, uvedl, že v minulosti nebyly 
v souvislosti s těžbou plněny dané podmínky, dále hovořil o problematice zeleného pásu a 
výsypky. Následně s dotazem vystoupil pan Radek Šonka, který se zajímal o povolovací 
proces a uplatnění vznesených požadavků, zmínil požadavek zeleného pásu v DP Kyšice, 
problematiku rekultivací, ochranu vod, etapovitost záměru, problematiku dopravy, hluku a 
prašnosti. Zástupkyně Krajské hygienické stanice Plzeňského kraje se sídlem v Plzni RNDr. 
Jana Durasová uvedla, že podklady k záměru byly zpracovány korektně a nemá k nim dalších 
připomínek.  Dále vystoupil Ing. Leoš Urbánek, zástupce České inspekce životního prostředí 
a uplatnil připomínky související s ochranou lesa.  

Na připomínky a dotazy obratem odpovídali zástupci oznamovatele, zpracovatelka 
oznámení uznaného za dokumentaci a doplnění dokumentace a zpracovatel posudku. 

Ve třetí části veřejného projednání vyzvala Ing. Lucie Semerádová přítomné k diskuzi, 
uplatnění dotazů a připomínek k vlivům záměru na životní prostředí.  

Vznesené dotazy veřejnosti se týkaly vlivů na imisní situaci v souvislosti s realizací těžby 
v DP Kyšice i Ejpovice, rozptylové studie, problematiky hluku, kumulativních vlivů, 
ovlivnění majetkových poměrů v lokalitě těžby a problematiky znečištění komunikace 
vytěženou surovinou. Dále byla řešena problematika složení popílku a jeho ukládání v rámci 
rekultivace v DP Kyšice, problematika fauny, výsypek, rekultivace a trvání její údržby. 
Zároveň byl vznesen požadavek na upřesnění lokality, která bude postižena těžbou. Dále 
se diskutovalo o kontrolních mechanismech, které má veřejnost k dispozici a o spolupráci 
oznamovatele s dotčenými obcemi. 

Na vznesené dotazy bylo zástupci jednotlivých stran (oznamovatel, zpracovatelka 
oznámení uznaného za dokumentaci a doplnění dokumentace, zpracovatel posudku, zástupci 
příslušných úřadů) reagováno.  

Na závěr veřejného projednání Ing. Lucie Semerádová konstatovala, že vlivy záměru 
byly projednány ze všech podstatných hledisek a všechny přítomné ubezpečila, že veškeré 
připomínky shromážděné během procesu posuzování vlivů záměru na životní prostředí, 
včetně připomínek z veřejného projednání, budou náležitě zohledněny při formulování 
závěrečného stanoviska k posouzení vlivů provedení záměru na životní prostředí. 

Veřejné projednání bylo ukončeno dne 18. 9. 2012 v cca 18:30 hodin. 

 

III. ZÁVĚR 

Dle § 17 odst. 5 zákona pořizuje příslušný úřad z veřejného projednání zápis obsahující 
zejména údaje o účasti a závěry z projednání a dále z něj pořizuje úplný těsnopisný nebo 
zvukový záznam. 

Vlivy záměru „Stanovení dobývacího prostoru Ejpovice a pokračování hornické 
činnosti na výhradním ložisku žáruvzdorných jílů ostatních Kyšice - Ejpovice v dobývacím 
prostoru Ejpovice“ byly projednány ze všech podstatných hledisek.  

Konstatuji, že byla naplněna všechna zákonná ustanovení pro veřejné projednání 
posudku a současně dokumentace k záměru „Stanovení dobývacího prostoru Ejpovice 
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a pokračování hornické činnosti na výhradním ložisku žáruvzdorných jílů ostatních 
Kyšice - Ejpovice v dobývacím prostoru Ejpovice“ podle zákona a vyhlášky. 

 

 

 

 

 
Zapsala: Ing. Lucie Semerádová 

referent odboru posuzování vlivů na životní prostředí a integrované 
prevence 

 
Schválila: Ing. Kateřina Pekárková  

vedoucí oddělení metodiky a projektové EIA,  odboru posuzování vlivů na 
životní prostředí a integrované prevence 


